
 
 

 CONSELL DE BARRI EL COLL 

RESUM DELS PUNTS DE L'ORDRE DEL DIA 

 

Data: 9 de novembre de 2023 hora:  18.00 h  Lloc: Centre Cívic El Coll-La Bruguera 

 
Assistents 

Presidenta:  
Laia Bonet Rull, Regidora 
 
Comissió de Seguiment: 

 Benoit Poinsot (Veí, Vicepresident en funcions) 
 Àlex Monllaó (PSC, Conseller de Barri) 

 Alberto Lacasta (PSC) 
 Xavier Farrés (JuntsxCat) 

 Paula Suárez (Comuns) 
 Olga Hiraldo (ERC) 
 Ismael Bayarri (PP) 

 
Veïnat:   

 11 presencials 

 3 telemàticament 
 
Tècnics Municipals i ponents:  

 Rufino J. Garcia, Gerent 
 Maíta Fernández-Armesto, Directora de Llicències i Espai Públic 
 Joan Bares, Coordinador Terrritorial 
 Carla Garcia, Tècnica de Democràcia Activa  
 Carmelo Alcalde, Tècnic de Barri 
 Agents de la Guàrdia Urbana 

 
Representants d’entitats:  

 A.VV. Coll-Vallcarca 
 Assoc. Cultura i Festes del Coll 
 AFA Escola Farigola 

 Comissió d’Urbanisme del Coll 
 
 

Ordre del Dia 

1.    Informe de la Regidora. Prioritats per a aquest mandat 
2.    Explicació del procés de renovació dels membres de la Comissió de Seguiment del 
Consell de Barri i de la Vicepresidència 
3.    Torn obert de paraules 



 
 

 

Desenvolupament de la sessió 

La Regidora del Districte i Presidenta del Consell de Barri del Coll, Sra. Laia Bonet Rull dona 
la benvinguda als assistents en el seu primer Consell de Barri del mandat.  

 
1-INFORME DE LA REGIDORA 
 
ACTIVITATS FESTIVES I CULTURALS 

 Festa Major.  
Entre el 9 i el 18 de juny El Coll ha viscut la seva Festa Major al llarg de dos caps de 
setmana plens d’activitats culturals i festives per a tota la ciutadania. En aquesta ocasió, 
l’encarregat de llegir el pregó ha estat Sergi Gaya, exmembre històric de diverses entitats 
del barri com ara el Club de Bàsquet Coll, l’Agrupament Escolta Jaume I del Coll, la Malèfica 
del Coll o la Comissió de Joves del Coll, entre d’altres. 
 

 Revetlla de St. Joan.  
Per primer cop, aquest any s’ha celebrat un sopar de germanor amb música al carrer Beat 
Almató. L’experiència ha estat un èxit i probablement serà una activitat permanent al 
calendari festiu del Coll 
 
 Centenari del Viaducte de Vallcarca.  
Aquest any, el viaducte de Vallcarca fa un segle. Durant aquest temps s’ha erigit en un 
autèntic símbol del barri que permet la comunicació entre Vallcarca, el Coll i el Putxet i el 
Farró, ofereix unes vistes privilegiades i acull un jardí entre els pilars. A més, la seva 
imponent silueta l’ha convertit en l’escenari de nombroses obres culturals. Des de la 
inauguració, l’any 1923, el viaducte de Vallcarca ha esdevingut un símbol. Subratlla el valor 
de la infraestructura i, alhora, recorda el moviment veïnal que la va impulsar. La mostra 
ofereix un repàs per la història de la infraestructura: l’orografia de la zona, les reclamacions 
del veïnat, les característiques innovadores de construcció i l’impacte que ha tingut en 
aquest segle de vida. Per celebrar-lo, el 28 de setembre es va inaugurar al Centre Cívic El 
Coll-La Bruguera l’Exposició itinerant fotogràfica “El viaducte de Vallcarca: cent anys unint 
els barris”. Els materials exposats formen part de l’arxiu del Grup d’Estudis del Coll-
Vallcarca. Aquesta exposició passarà per l’Espai El Putxet, Casal de Barri Can Carol, les 
biblioteques Jaume Fuster i M. Antonieta Cot i acabarà al febrer a la Seu del Districte de 
Gràcia. I El dissabte 30 de setembre, els jardins de Manuel Blancafort va acollir una festa 
amb música, una tabalada i un impressionant espectacle de foc. 
 
 Celebració de la diada de la Colla Malèfica del Coll.  
El 21 d’octubre es va celebrar la diada de la Colla que ja té 28 anys d'història i que consta 
d'activitats infantils i per la família. Al matí, dinar popular, activitats per totes les edats, 
Correfoc, sopar per els participants, concerts i PD fins la cloenda. 
 
 



 
 

 Club de Bàsquet Coll. 
L’1 de novembre al pavelló de la Creueta es va presentar la temporada del Club de Bàsquet 
El Coll amb 20 equips. 
 
 Coll Fantasy 2023.  
Un any més torna el programa cultural de ciència ficció i fantasia al Barri del Coll, aquesta 
vegada sota el títol “L’ànima de les màquines. Interrogar l’IA des de les arts.” Del 9 al 30 de 
novembre, explorarem com la intel·ligència artificial (IA) pot influir en la generació d’imatges i 
en la creació artística, així com en el seu impacte en la societat contemporània 
 
 L'Escorça del Coll arriba al barri.  
Per quart any consecutiu, l'Escorça del Coll arribarà al barri al desembre. És una tradició del 
barri creada al 2020 que cada any creix. 
 

URBANISME 

OBRES RECENTMENT FINALITZADES 

 Àrea de jocs infantils del Parc de la Creueta del Coll 
Nova àrea de joc infantil totalment accessible i inclusiva, seguint els preceptes del Pla del 
Joc a l’espai públic a Barcelona amb l'horitzó 2030. 
 
 Pla de talussos 
L’actuació consisteix en executar aquelles intervencions necessàries per a adequar, 
estabilitzar i millorar el comportament dels talussos del Districte de Gràcia que presenten 
problemes d’esllavissades recurrents i/o símptomes d’inestabilitat. Són el carrer del Torrent 
del Remei 12-20 i el carrer de la Mare de Déu dels Àngels 32-40 
 
 Ampliació vorera c. Rubens 
Obres de millora de l'accessibilitat al barri del Coll. Concretament d'ampliació de la vorera 
del c. Rubens, a la cruïlla amb el passeig Ma de Déu del Coll, costat muntanya. 

 Millores al llac-piscina de la Creueta del Coll 
El llac ha obert cada dia, de 9.30 a 20 hores, entre el 17 de juny i el 3 de setembre. Com 
cada any és un espai molt apreciat pel veïnat. Es valora que cal avançar inici temporada al 
8/6 per la demanda d’escoles i temperatures elevades i millorar la participació en les festes 
del Coll (segona setmana de juny). 

 
OBRES PER AQUEST MANDAT AL BARRI 
 

 Centre Cívic Coll-La Bruguera  
L'objecte del projecte és la rehabilitació de l'edifici preexistent del Centre Cívic el Coll-La 
Bruguera, un equipament municipal construït l'any 1965 que ofereix serveis i activitats 
adreçades a totes les edats. Amb el pas dels anys, l'edifici s'ha anat deteriorant i és 
convenient dur-hi a terme una actuació de millora, que permeti la continuïtat del servei al 
llarg de la seva execució.  



 
 

Redactat l'estudi de viabilitat i emès l'informe final del pla de cales, ha quedat pausada la 
licitació i redacció del projecte, a l'espera de tancar el calendari de licitació i redacció del 
projecte executiu, que haurà de definir-se en diferents fases. Es preveu que la redacció 
s’estengui en aquest mandat 
 

 Ampliació i cobertura de les pistes poliesportives Creueta del Coll. 
L'objecte del projecte és la reforma i ampliació de la Pista 1, situada en planta primera, 
que és exterior i coberta per una pèrgola envoltada de natura.  

 Vestuaris del parc de la Creueta del Coll (pressupostos participatius)  
El projecte té com a objectiu principal la reforma i redistribució d'una part de l'edifici circular 
que hi ha al costat de la piscina de la Creueta del Colll, per tal d'habilitar-hi un espai per al 
personal del parc (magatzem i vestidor), lavabos i vestidors que siguin accessibles i públics 
durant tot l'any, així com valorar la intervenció a d'altres elements del volum com la coberta 
o les instal·lacions comunes amb el bar o el volum de parcs.  
 

 Reurbanització carrer Pere Llobet  
Reurbanització del carrer per tal de millorar les condicions actuals i adaptar-lo a les 
circumstàncies de mobilitat, accessibilitat, enllumenat, materials i renovació de serveis. Es 
prioritza el vianant modificant la secció a semi-plataforma. Es conserva part de 
l'aparcament.  
 

 Reurbanització del Coll d'Ampolla Ceuta-Tirso-Santuari  
Reurbanització del carrer per tal de millorar les condicions actuals i adaptar-lo a les 
circumstàncies de mobilitat, enllumenat, materials i renovació de serveis. 
 

 Reurbanització plaça Flandes, Cartago i Clotés 
Reurbanització de la plaça per tal de millorar les condicions actuals i adaptar-lo a les 
circumstàncies de mobilitat, enllumenat, materials i renovació de serveis. 
 

 Reurbanització del carrer Torrent del Remei 
Reurbanització del carrer per tal de millorar les condicions actuals i adaptar-lo a les 
circumstàncies de mobilitat, accessibilitat, enllumenat, materials i renovació de serveis. Es 
convoca a la Comissió d’Urbanisme del Coll per al dia 27 de novembre abans de redactar 
l’avantprojecte. 

 
ALTRES PRIORITATS DEL MANDAT A NIVELL CIUTAT 
 

 Pla Endreça 
Es tracta d’un pla a nivell de ciutat per a la millora de l’espai públic. Va començar a l’estiu 
amb un pla de xoc i es preveu la seva continuïtat per al mandat amb una inversió de 550 
milions per a tot el mandat. Milloren la inspecció de diferents serveis a l’espai públic, com és 
la neteja. 
 

 Habitatge 
Millorar el parc d’habitatge públic. Atenció social a les persones que hi viuen al barri.   
 
 
 



 
 

 Acord Climàtic 
Barcelona seleccionada com una de les 100 ciutats per a ser neutra en emissions al 2030 
implementant  amb moltes polítiques que permetrà iniciar les transformacions pendents. 
Treballarem per a que El Coll sigui reconegut com a barri ecològic 
 

 

2- EXPLICACIÓ DEL PROCÉS DE RENOVACIÓ DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE 
SEGUIMENT DEL CONSELL DE BARRI I DE LA VICEPRESIDÈNCIA   
 
Carla García i Carmelo Alcalde mitjançant un Power Point, expliquen com es fa l'elecció de 
la Comissió. Quines son les funcions de la Comissió de Seguiment. La seva renovació. Qui 
son els representants. Funcions de la Vicepresidència.  
Ja decidida la participació tècnica i política, resta decidir la participació veïnal mitjançant 
aquesta convocatòria i la web Decidim.Barcelona.  
Carla i Carmelo es posaran en contacte amb les entitats i persones que puguin estar 
interessades per tal d’aclarir tots els detalls. 
 
S’adjunta el document explicatiu 

 
 
3-TORN OBERT DE PARAULES 
 
S.B. (A.VV. del Coll) dona la benvinguda a la nova regidora.  
Expressa inquietuds i peticions veïnals. Cal escoltar a la massa silenciosa… que decideix no 
participar.  
Demana més respecte vers l’A.VV. del Coll. Demanen una entrevista personal amb la 
regidora per aclarir diversos temes.  
Expressa la seva inquietud sobre la continuïtat de l’AVV. en el local que ocupen ells 
actualment, degut a una carta d’una altra entitat que demanava aquest local. Volen poder 
celebrar el seu 50é. aniversari, el 2025, en aquest mateix local.  
Demanen actuacions municipals davant la problemàtica de l’okupació.  
També fa una defensa ferma de la condició de barri “artístic” des de sempre (abans de l’Hort 
del Avi) i proposa afegir aquesta condició i anomenar al barri com a “ecològic i artístic”).  
Per acabar fa un reconeixement positiu de l'actuació de la Vicepresidència durant aquest 
període que finalitza ara.  
 
La Regidora manifesta la voluntat de mantenir un diàleg fluid amb les entitats i pren nota 
sobre la denominació de barri ecològic i artístic. No coneix la carta que ha anomenat. 
 
S.M.G (AFA Escola Farigola) i per via telemàtica exposa:  
Recollir totes les opinions de les escoles del barri en relació al Pla de Mobilitat i la Taula 
d’Urbanisme.  
L’èxit de la urbanització i remodelació de la piscina/llac del Parc de la Creueta del Coll 
origina l'accés de vehicles dins del recinte del Parc.  



 
 

Recomana estar a sobre per a complir els terminis de les obres previstes al mateix Parc i 
evitar demores i retardaments tal i com ha passat amb els jocs infantils de la Creueta.  
 
La Regidora diu que s’haurien de poder controlar els mals usos dels espais públics i fer 
complir les normatives. Els endarreriments d’obres moltes vegades és degut a que 
l’Administració no pot tornar a obrir un espai prèviament en obres si la empresa contractada 
per fer-les no compleix els paràmetres previstos o els requisits del contracte signat.  
 
L.L. (Veí del carrer Mare de Déu dels Àngels): 
Circulació des del carrer Manlleu i afectacions als veïns per l'aparcament.  
L’apropiació indeguda, des de fa molts anys, d’una escala de manera il·legal al carrer 
Cardedeu. Escala necessària i d’utilitat per la ciutadania per accedir als barris propers.  
 
La Regidora traslladarà aquests dos temes als departaments corresponents. Sobre el 
segon punt, en Rufino afegeix que van traslladar aquest tema a Patrimoni i que estan 
treballant amb el departament jurídic.  
 
L.M.B. (Assoc. Cultura i Festes del Coll): 
La piscina-llac del Parc de la Creueta del Coll atrau molta gent d’altres barris a l'únic lloc del 
barri que té les característiques idònies per a fer diverses activitats (com és la Festa Major 
del Coll) i que això dificulta molt la vida social del barri. 
L’alternativa de la Plaça de la Laguna de Lanao no la considera viable, entre d’altres motius 
perquè la cobertura existent no fa ombra i fa molta calor a l’estiu.  
Cal preservar un barri familiar, on tothom es coneix.  
Comenta la manca de locals al barri per a poder desenvolupar certs projectes com les 
festes, que no poden fer servir els espais del Centre Cívic, i que no es senten escoltats.  
 
La Regidora agraeix l’activisme del barri i la participació veïnal. El Conseller Àlex Monllaó té 
prevista una reunió amb aquesta entitat on parlaran d’aquests temes. 
 
G. (veïna del carrer Pau Ferran):  
A la cruïlla Pau Ferran amb Lluís Bonifaç són habituals els accidents de diferents vehicles 
(cotxes, camions) i que darrerament un vehicle va estavellar-se amb la paret de casa seva 
originant greus desperfectes i un seguit de complicacions amb els tràmits amb les 
assegurances.  
Es queixa de l’incivisme d’alguns amos de gossos que no recullen les caques i  a vegades 
també porten els seus gossos deslligats en zones escolars.  
Com el carrer Pau Ferran té una pendent, seria possible posar alguna prohibició de 
velocitat? Seria possible rebaixar la pendent? Cal millorar la senyalització  en la pujada per 
Mora d’Ebre.  
 
La Regidora diu que s’estudiarà la senyalització del carrer i, sobre el tema dels gossos, hi 
ha diferents ordenances vigents, com ara les relatives a les zones d’ús compartit (2014) i a 
la de tinença d’animals. L’idea general a nivell de ciutat seria poder disposar almenys d’una 
zona especifica en cada barri per solucionar aquests problemes. Emfatitza la importància de 
la cura de l’espai públic. 



 
 

 

 

Sense més assumptes que tractar, la Regidora dona per finalitzat el Consell de Barri a les 

20h. 

 

 

Barcelona, desembre de 2023 

 

 


